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سوت ش�روع ليگ برتر پنج ش�نبه زده شد تا 
دوباره تنور فوتبال در ايران داغ شود و هيجان 
به سكوهاي ورزش�گاه ها برگردد. سه مسابقه 
روز اول ليگ چهاردهم هم جذاب از آب در آمد 
ت�ا در فصل جدي�د هم�ه در انتظ�ار يك ليگ 
تماشايي باش�ند، آن هم مس�ابقاتي كه بعد از 
جام جهاني و قبل از جام ملت هاي آسيا برگزار 
مي ش�ود. روز اول بازي هاي هفته نخس�ت در 
حالي پنج شنبه برگزار شد كه استقلال، تراكتور 
و صبا برنده هاي اين روز بودند و با نتايج مشابه 
2 – يك مقابل حريفانشان به پيروزي رسيدند. 

         
   تراكتور 2 – فولاد يك 

تراكتور و فولاد برگزار كننده افتتاحيه ليگ چهاردهم 
بودند، نب��رد قهرمان ليگ و قهرم��ان جام حذفي 
تا به نوعي اين جدال س��وپرجام ايران هم باش��د. 
البته حاشيه هاي اين مس��ابقه قبل از سوت شروع 
براي اهوازي ها كليد خورد و آنها 48 س��اعت قبل 
از بازي با اطلاعيه سازمان ليگ با محروميت چهار 
بازيكن شان به خاطر مش��كل داشتن كارت پايان 
خدمت شان روبه رو شدند. بازي در شرايطي آغاز شد 
كه تبريزي ها به دليل ميزباني، برتر از فولاد بودند 
و در نيمه نخس��ت روي ضربه سر س��امان نريمان 

جهان كه با غفلت مدافعان فولاد زده ش��د، به گل 
اول هم رسيدند. در نيمه دوم فولاد سعي در جبران 
گل خورده داشت و در دقيقه 74 روي ارسالي كه با 
اشتباه حامد لك همراه شد، با ضربه سر مساريچ به 

گل تساوي دست يافت. 
لوسيانو ادينيو مهاجم برزيلي سابق مس كرمان 
كه چند سال در اين تيم درخشيده بود و به تازگي 
به تراكتورسازي پيوسته، در نيمه دوم وارد زمين 
شد  و توانست خيلي زود تاثيرگذاري خود را نشان 
دهد. او در دقيقه 82 با شوتي محكم و ديدني گل 
دوم را براي ميزبان به ثمر رساند تا هم نخستين 
3 امتياز را براي رسول خطيبي و تيمش با برتري 
2- يك مقابل فولاد كسب كرده باشد و هم خود را 
از هفته نخست محبوب تبريزي ها كند. فولاد هم 
كه نسبت به فصل قبل با تغييرات زيادي پا به ليگ 
چهاردهم گذاشته با اس��كوچيچ باخت تا مدافع 
عنوان قهرماني خيلي زود طعم تلخ شكس��ت را 

چشيده باشد. 
اين پيروزي باعث شد تا رسول خطيبي بعد از بازي 
حرف از قهرماني بزن��د: »اولين بازي هر تورنمنتي 
چون ش��ناختي از تيم ها وجود ندارد، سخت است 
و خوش��بختانه در 15 دقيق��ه اول، تفكرات مربي 
فولاد را خوانديم و در ادامه، توانستيم به گل برسيم 

و اميدوارم با اين روند، بتوانيم به مقام قهرماني دست 
يابيم. قطعاً در هفته هاي آينده، بهت��ر از اين بازي 
خواهيم كرد و براي رس��يدن به تي��م ايده آل من، 
خيلي كار داريم و هنوز بازيكنان تازه وارد تيم مان، 
به هماهنگي هاي لازم نرسيده اند كه رفته رفته اين 

موضوع حل خواهد شد. «
اسكوچيچ هم كه جانشين فركي شده همان طور كه 
پيش بيني مي شد فدراسيون را مقصر اين شكست 
عنوان كرد: »دنب��ال بهانه جويي براي باخت تيمم 
نيست، اما چهار بازيكن تيم ما را از حضور در ميدان 
منع كردند و ديروز مجبور شدم تركيب تيم را عوض 
كنم. فدراسيون فوتبال اعلام كرد كه دو بازيكن ما 
مشكلاتي از لحاظ خدمت سربازي دارند و تيم ما 
در روز گذشته تحت استرس شديدي بود و من از 
فدراسيون فوتبال اين سؤال را دارم كه چطور سه 
روز قبل براي اين بازيكنان كارت بازي صادر شد، اما 
روز گذشته اعلام شد كه نمي توانند بازي كنند و اين 

موضوع غيرمنطقي است. «
   راه آهن يك- استقلال 2

اس��تقلال- راه  آهن ديگر بازي مهم روز اول هفته 
نخست چهاردهمين دوره ليگ برتر بود. دو تيم در 
شرايطي روبه روي هم قرار گرفتند كه تغييرات زيادي 
نسبت به فصل پيش داشتند. حضور چهره هاي سابق 

استقلال و پرسپوليس در كادرفني و مديريت راه  آهن 
سبب شده بود تا تقابل آنها با آبي ها حساس تر هم 
شود. البته مشكلات مالكيتي راه  آهن حاشيه هايي 
را براي شاگردان استيلي به وجود آورده بود. با تمام 
اينها بازي با غافلگيري راه آهني ها ش��روع شد. در 
دقيقه س��وم رامين رضاييان روي غفلت مدافعان 
استقلال توانست تك گل اين نيمه را به ثمر برساند. 
بهترين فرصت اس��تقلال را در اين نيمه برهاني از 
دست داد. شوت او در داخل محوطه جريمه راه آهن 
به تيرك دروازه برخورد كرد تا همچنان بازي يك بر 

صفر به سود راه آهني ها باقي بماند. 
با آغاز نيمه دوم اين استقلال بود كه بازي را تهاجمي 
آغاز كرد و فش��ار اس��تقلالي ها بالاخره در دقيقه 
55 جواب داد و بعد از يك رفت و برگشت توپ در 
محوطه جريمه راه  آهن، اين كرار بود كه با يك ضربه 
زيبا گل تساوي را به ثمر رساند. در صحنه گل كرار 
راه آهني ها معتقد به خطاي مهاجم عراقي استقلال 
بودند كه داور چنين اعتقادي نداش��ت. در دقيقه 
75 استقلال به گل دوم هم رس��يد. در اين دقيقه 
ارسال زيباي خس��رو حيدري با ضربه سر ديدني 
قاضي همراه شد تا اس��تقلال در نهايت با نتيجه 2 
بر يك راه  آهن را شكس��ت دهد و فصل جديد را با 

پيروزي آغاز كند. 
امير قلعه نويي سر خوش از اين پيروزي بعد از بازي 
گفت: »چند سال از اس��تقلال چنين بازي نديده 
بودم. اين 30 درصد اين تيم بود. دو س��تاره در اين 
بازي داشتيم. اولي اينكه استقلال خوب بازي كرد و 
دوم بازگشت وحيد طالب لو به فوتبال است. طالب لو 
روز پرفروغي را داشت، اگرچه دو گل خورد اما چند 
موقعيت خوب گل زني را از ما گرفت. « حميد استيلي 
هم كه در جريان بازي به داوري اعتراض داشت پس 
از پايان بازي گفت: » داوري مشكل خاصي نداشت. 
چند صحن��ه را معترض بوديم كه ب��ه داور گفتيم 
و ايش��ان گفت كه من نديدم.  منتظر هستيم قوه 
قضائيه كمك كند تا مشكلات حل شود و با تمركز 
بهتري به ميدان برويم. ما تا ديروز هم نمي دانستيم به 
ميدان مي رويم يا نه. من از تاج و بهروان پرسيدم كه 
فهميدم بازي داريم. با وجود مشكلات بسيار زيادي 
كه داشتيم، شكل گرفته ايم. يك سري مسائل روحي 
رواني ما را اخيراً درگير كرده بود و از طرفي ديگر ما 
زمان آماده سازي كمي در اختيار داشتيم. با اين حال 

من به اين جوانان اميدوارم. «
   صبا 2 – ذوب آهن يك

در سومين بازي پنج شنبه گذش��ته هم تيم هاي 
صباي قم و ذوب آهن در قم به مصاف هم رفتند كه 
ميزبان موفق شد با نتيجه دو بر يك از سد ميهمان 
بگذرد. ايوب كلانتري و آمني��و آچيله براي صبا و 

مرتضي تبريزي براي ذوب آهن گلزني كردند. 

 ليورپول، منچستر يونايتد و آ اس رم حريفان خود در گينس كاپ را از 
پيش رو برداشتند. هشت تيم برتر جهان در تور پيش فصل خود با حضور 
در تورنمنت گينس كه در ايالات متحده برگزار مي شود آمادگي شان را 
پيش از آغاز مسابقات ليگ محك مي زنند. اين در حالي است كه تا به 
اينجا، منچستر يونايتد و ليورپول صدرنشيني هر دو گروه رقابت ها را 
از آن خود كرده اند. من سيتي، من يونايتد، ليورپول، المپياكوس، آث 
ميلان، رم، اينتر و رئال تيم هاي حاضر در گينس كاپ هس��تند كه در 
قالب دو گروه چهار تيمي با هم رقابت مي كنند. تيم هاي اول هر گروه 

ديدار نهايي را برگزار مي كنند. 
    شياطين در اوج

منچس��تر يونايتد با پيروزي مقابل اينتر جايگاه��ش در صدر جدول 
گروه اول را تثبيت كرد. قرمزهاي منچس��تر روزهاي خوبي را سپري 
مي كنند. كسب دو پيروزي در اين تورنمنت خيال هواداران را از بابت 
بازگشت تيم محبوب ش��ان به جمع مدعيان تا حدودي راحت كرده. 
يونايتد در بازي نخست خود موفق شد 3 بر دو از سد رم بگذرد و شروعي 
اميدوار كننده داشته باشد. شاگردان فان خال كه جان دوباره گرفته اند 
در بازي دوم خود در ضيافت پنالتي ها، اينتر را نيز از پيش رو برداشتند 
تا از هم اكنون به بازي فينال فكر كنند. هر دو تيم در وقت هاي قانوني به 
تساوي بدون گل رضايت دادند اما تيم جزيره در ضربات پنالتي دقيق تر 
عمل كرد و 5 بر سه نماينده ايتاليا را مغلوب كرد. با اين نتيجه منچستر 
صدرنشين اميدهايش براي رسيدن به بازي دوشنبه شب بيشتر شد. 

    فرصت انتقام
تورنمنت گينس امش��ب با جدال رئال مادريد و شياطين سرخ به اوج 
هيجان خود مي رس��د. كهكش��اني ها كه در اي��ن كاپ نتايج ضعيفي 
گرفته اند در قعر جدول گ��روه اول قرار دارند. ش��اگردان آنچلوتي در 
نخس��تين بازي در ضربات پنالتي مغلوب اينتر ش��دند و در بازي دوم 
هم با يك گل به رم باختند. عملكرد دور از انتظار رئال موجب شده تا 
هم تيمي هاي رونالدو اميدي به پيروزي در بازي امشب نداشته باشند. 
اين در حالي است كه يونايتد با آمدن سرمربي هلندي جان دوباره گرفته 
و قرمزها با روحيه مضاعف به ورزشگاه ميشيگان مي آيند تا انتقام آخرين 
باخت خود مقابل رئال را بگيرند.  دو تيم آخرين بار در ليگ قهرمانان به 
مصاف هم رفتند كه به پيروزي 2 بر يك رئال انجاميد، شكستي كه هنوز 

از خاطر آنها نرفته و براي گرفتن انتقام دنبال فرصت مي گردند. 

    دشواري هاي سه ماه نخست
سرمربي جديد منچستر يونايتد معتقد است تنها سه ماه براي ساختن 
تيمش نياز دارد. من يونايتد فصل گذش��ته با ديويد مويس بدترين 
نتايج تاريخ خود را گرفت. شياطين نه تنها جامي كسب نكردند، بلكه 
از گرفتن سهميه حضور در ليگ قهرمانان نيز بازماندند. با آمدن لوئيز 
فان خال اوضاع فرق كرده و منچستري ها تمام تلاش شان را مي كنند 
تا نتايج تحقير آميز فصل قبل را جبران كنند. فان خال در گفت و گو 
با خبرنگاران امريكايي به آمادگي بازيكنانش اشاره كرد: هدايت هر 
تيمي را كه به عهده گرفتم تنها به س��ه ماه زمان نياز داشتم، چراكه 
پس از آن بازيكنان به خوبي مي دانستند كه من از آنها چه مي خواهم. 
اصولاً در كارم جدي هس��تم و هر چه كه به شاگردانم مي گويم بايد 
اجرا كنند. در حقيقت آنها بايد خودشان را با سيستم من وفق دهند 
كه البته اين كار آساني نيست. نحوه مربيگري من بيشتر به هوش و 
ذكاوت نياز دارد. از بازيكنانم مي خواهم كه به بازي شان فكر كنند و 
بدانند كه چه مي كنند. اين شيوه در سه ماه نخست براي همه سخت 
است. اگر اين سه ماه را به خوبي پشت سر بگذاريم همه چيز درست 
مي شود، درست مانند زماني كه در بايرن بودم. من در منچستر هستم 
و بايد ش��رايط جديدي را براي بازيكنان فراهم كنيم. بازيكنانم بايد 

تحت فشار بازي كنند. 
    جنگ ايتاليايي در فيلادلفيا

آ اس رم و اينتر ميلان ديگر ديدار گ��روه اول را برگزار مي كنند. وجه 
مش��ترك دوتيم پيروزي برابر رئال مادريد و شكست مقابل منچستر 
يونايتد است. هر دو، سه امتيازي اند اما رم با تفاضل گل بهتر تيم دوم 
جدول است. منتها باز هم منتظر شكست منچستر برابر رئال هستند. 
رم و اينتر فصل پيش سه بار در سري آ و كوپا ايتاليا مقابل هم صف آرايي 
كردند كه دو پيروزي نصيب رم شد و يك بازي هم به تساوي انجاميد. 
حال دو تيم از كشور چكمه اي در امريكا براي رسيدن به پيروزي و به رخ 

كشيدن قدرت خود به زمين مي روند. 
    جدال جزيره نشين ها

در گروه دوم جدال اصلي ميان ليورپول و من س��يتي است؛ جايي كه 
قرمزها صدرنشين هستند و آبي ها بازي آخر خود را به ليورپول واگذار 
كردند. پنج شنبه شب ليورپول و س��يتي به مصاف هم رفتند و پس از 
تساوي دو بر دو در ضربات پنالتي ليورپول 3 بر يك رقيب را شكست داد 
و در آستانه صعود به ديدار نهايي قرار گرفت. امشب تيم دوم منچستر، 
المپياكوس را در پيش رو دارد، تيمي كه يك برد و يك باخت در كارنامه 
دارد. بندرنشينان نيز در حالي رودرروي آث ميلان قرار مي گيرند كه با 

كسب سومين پيروزي به فينال راه پيدا مي كنند. 
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پيروزي تراكتور مقابل فولاد در افتتاحيه ليگ چهاردهم

بليت 3 امتيازي راه  آهن در دستان آبي ها 
منچستر يونايتد با فان خال جان دوباره گرفت
گينس كاپ در قرق تيم هاي جزيره 

فريدون حسن 

چند هنرمند شده اند نماد پرسپوليس
 مراسم رونمايي از پيراهن پرسپوليس و حضور پررنگ هنرمندان و كم رنگ 
پيشكسوتان، صداي خيلي ها از جمله جاسميان را در آورده است: » در اين 
مراسم هنرمندان زيادي از جمله بهنوش بختياري و لاله اسكندري بودند 
و ... پس نيازي به حضور پيشكس��وتان نبود. با توجه به درخواست آقايان 
پيشكسوتاني مانند من، درخش��ان، پنجعلي و خيلي ديگر از بزرگاني كه 
براي پيراهن پرسپوليس بدون ادعايي عرق ريختند 
به اين مراسم دعوت شديم، اما همه كاره مجلس 
اكبر عبدي و لاله اس��كندري و بهنوش بختياري 
بودند. چون امثال من جاس��ميان بدبخت 
هستيم. چون ما را به تصوير نمي كشند، 
مردم ما را فراموش كرده اند و بايد جايي 
براي نشستن نداشته باشيم و تقدير از 
پيشكسوتان مي ماند براي دور ورزشگاه 
ش��يرودي آن هم با يك نمايش!   يعني 
اسپانسر باشگاه براي رسيدن به هدفش حق 
دارد باشگاه را با پيشكسوتانش زير پا له كند؟ 
به نظر شما نماد باشگاه پرسپوليس بهنوش 
بختياري اس��ت يا جاس��ميان، علي پروين، 

بهزادي يا كلاني؟«

به اندازه شماره پيراهن من هم افتخار نداري
 اختلافات نكونام با قلعه نويي كه در ميانه هاي فصل گذشته به جدايي اين 
بازيكن از استقلال منجر شد، پس از مصاحبه دو طرف عليه يكديگر در 
حال تبديل شدن به يك جنگ رسانه اي است. كاپيتان تيم ملي ايران كه 
در آستانه بازگشت به اوساسونا قرار دارد، به صحبت هاي جديد قلعه نويي كه 

گفته بود حرف هاي نكونام برايش پشيزي ارزش ندارد، 
واكنش نشان داد: » اين آقا در مقابل حرف هايي كه 
مي گفت ارزش ن��دارد، چقدر واكنش نش��ان داد. 

يكي از ن��كات تاريك فوتبال من اين اس��ت 
كه يك سال و نيم شاگرد شما در استقلال 

بودم و خيلي دير اين مسائل را فهميدم. 
البته ش��ما حق داريد در مورد من زياد 
حرف بزنيد چ��ون مقابل آدم بزرگ تر 
از خودت قرار گرفته ايد. ش��ما كه در 
دوران بازيگري تان به اندازه شماره 

پيراهن من هم افتخار كسب 
نكرده ايد!شما در حد واندازه 
من نيستي كه در مورد من 
حرف فني بزني. تاريخ من 

در اين فوتبال مشخص است . «

سرمربي فوتبال نوجوانان فلسطين در غزه شهيد شد
 سرمربي تيم فوتبال نوجوانان فلسطين در حمله جنگنده هاي رژيم صهيونيستي به غزه شهيد شد. بنا به 
گزارش خبرگزاري ها روز پنج شنبه منزل » عاهد زقوت« سرمربي تيم فوتبال 
نوجوانان فلسطين هدف جنگنده هاي رژيم اشغالگر قدس قرار گرفت و اين 
مربي به جمع شهداي غزه پيوست. » زقوت « كه سابقه عضويت در تيم ملي 
فلسطين را داشت، 20 س��ال پيش با پيراهن تيم فوتبال فلسطين در 
ديدار دوستانه به مصاف تيم ستاره هاي فرانسه رفت كه در آن زمان 
»ميشل پلاتيني« رئيس كنوني اتحاديه فوتبال اروپا، هدايت تيم 
فوتبال فرانسه را برعهده داش��ت. وي در سال هاي اخير هدايت 
تيم فوتبال نوجوانان و جوانان فلسطين را برعهده داشت. زقوت 
در تيم هاي باشگاهي الهلال فلسطين، غزه الرياضي، الشجاعيه و 
المشتل نيز سابقه مربيگري داشته و در فوتبال كشورهاي عربي 
به ويژه فلسطين صاحب نظر بود و در سال هاي اخير با بسياري 
از روزنامه هاي عربي و برنامه هاي ورزش��ي تلويزيون فلسطين 

همكاري داشت. 

معدني جاودانه شد
 قرار بود همراه تيم راهي فلورانس شود تا در مرحله نهايي ليگ جهاني واليبال حضور يابد، اما از آنجايي كه 

ارتفاع و پرواز برايش خوب نبود پزشكان اجازه نداند. قبل از مسابقه كواچ گفت كه 
براي معدني بازي مي كنيم. مسئله اي كه همه را نگران كرد. معدني براي خارش 
پوستي نزد پزشك رفته بود كه مشخص ش��د يك غده در مجراي كبد اوست 

و خودش را به تيغ جراحان س��پرد كه بعد از آن با التهاب پانكراس كه جزو 
بيماري هاي نگران كننده است مواجه شد. اما عكسي كه بعد از برد برزيل 
از او در فضاي مجازي پخش شده بود، نگراني ها را برطرف كرد. حتي 
چند روز قبل هم همسر معدني گفته بود كه او در كما نيست و حالش 
رو به بهبود است. تا اينكه صبح روز گذشته خبر مرخص شدن پاسور 
و كاپيتان اسبق تيم ملي منتشر شد. خبري كه اما جاي خوشحالي 
نداشت و چشم ها را اشك آلود كرد. چراكه مقصد بهترين پاسور دنيا 
در سال 2002 نه منزل شخصي اش كه خانه ابدي اش بود. حسين 
معدني، مربي تيم ملي واليبال  در عين ناباوري چشم از دنيا بست و 

همه را شوكه و داغدار كرد، خصوصاً جامعه واليبال را! 
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    شيوا نوروزي

ظهور هاشمي طبا در هيبت مجتهد!
مش��اور وزير ورزش و جوانان در صحبت هايي تأمل بر انگيز با بيان اينكه در 
خصوص حضور بانوان به عنوان تماش��اگر در اماكن ورزش��ي بايد كس��اني 
تصميم گيري كنند كه به منافع كشور فكر كنند به صورت غير مستقيم به حكم 

شرعي مراجع، عظام تقليد ايراد وارد كرد. 
در خصوص اظهارات مصطفي هاشمي طبا بيان چند نكته لازم است؛ اول اينكه 
مسئولان فعلي و سابق نظام اگر به چار چوب هاي فقه شيعه و فصل الخطاب 
بودن مراجع تقليد اعتقاد دارند نبايد با قمپز بازي هاي غير مستقيم به تقابل 

با آنان بر خيزند. 
دوم اينكه سابقه ورزشي جناب هاشمي طبا محترم است اما اين سابقه مديريتي 
و فني به هيچ عنوان مجوزي نيست كه ايشان صلاحيت ورود و اظهار نظر در 
خصوص مسائل فقهي را هم داشته باشد كه البته گويا ايشان اين اجازه را به 
خود داده اند.  جناب هاش��مي طبا به خوبي مي دانند كه جو حاكم در برخي 
ميادين ورزشي به هيچ عنوان مناسب حضور بانوان محترم نيست و به همين 
سبب بود كه مراجع عظام در پاسخ به استفتاي انجام شده عنوان كردند كه به 
دليل مفسده موجود حضور بانوان در ميادين ورزشي به عنوان تماشاگر جايز 
نيست. اما گويا صدور اين حكم از نظر مشاور وزير ورزش باعث قفل شدن كشور 
و نشاني بر عدم حاكميت عقل در تصميم گيري هاي كشور است، در حالي كه 
همه خوب مي دانيم كه احكام و فتاوي صادره از سوي مراجع كاملًا بر مبناي 
اصول عقلي و اعتقادي مذهب شيعه است و عمل به آنها تاكنون راهگشاي حل 

بسياري از مشكلات مردم و كشور بوده است. 
هاش��مي طبا براي حق به جانب نش��ان دادن نظرات خود حت��ي به دوران 
س��ياه و منحوس پهلوي نيز بر مي گردد؛ جايي كه عنوان كرده »مگر قبل از 
انقلاب خانم ها به سالن هاي ورزشي نمي رفتند مگر اتفاقي مي افتاد؟« اينكه 
هاشمي طبا از آن دوران به عنوان روز هاي مشعشع حضور بانوان در ورزشگاه ها 
ياد مي كند خود جاي سؤال اس��ت، اما طبيعي است كه نه او و نه هيچ انسان 
معتقد و مقيد ديگري حاضر نيست دوران حال حاضر را با آن زمان و آزادي هاي 
بي بند باري كه در آن وجود داشت عوض كند.  جناب مشاور  با آسمان و ريسمان 
با فتن و بيان مثال هايي از سينما و رستوران و پارك و اماكن عمومي سعي دارد 
با شلوغ بازي شرايط حاكم بر ورزشگاه ها  را عادي جلوه دهد، در حالي كه خوب 
مي داند به هيچ عنوان اينگونه نيست. هاشمي طبا خود ورزشي است و مي داند 
جوي كه در ورزش��گاه وجود دارد به هيچ وجه قابل مقايسه با سينما، پارك 
و رستوران نيست. چرا كه ش��ما در اين اماكن با الفاظ ركيك و زننده مواجه 
نيستيد.  او بايد توجه داشته باشد كه همين »خيلي ها« كه با تعبيري بي ادبانه 
آنها را خطاب  قرار مي دهد مراجعي هستند كه ملت ايران و حتي بانواني كه 
سنگ رفتن شان به ورزشگاه را به سينه مي زند با اعتقاد كامل از آنها تبعيت 
مي كنند.  در نهايت اينكه ما نيز معتقديم براي تداوم حضور و قدر ت نمايي در 
ميادين بزرگ بين المللي بايد راهكاري پيدا كرد، اما نه به هر قيمت ممكن. 
بايد با همفكري و راهنمايي مراجع عظام ش��رايط را به گونه اي پيش  برد كه 
در نهايت به سر بلندي و سر افرازي نام ايران اسلامي منجر شود؛ چيزي كه بر 

پايه – مذهب و عقلانيت و شرع به صورت اصولي پايه گذاري شود. 

روز تلخ جامعه ورزش
 با فوت خواجه وند و احمد پور

پنج شنبه روز خوبي براي جامعه ورزش نبود، از يك سو ناصر احمد پور، 
سردبير روزنامه هاي ورزشي خبر ورزشي، صبح ورزش، 90، البرز و هوادار 
و يكي از مربيان سازنده فوتبال ايران و از مطرح ترين روزنامه نگاران ورزش 
ايران و كارشناس��ان فوتبال كه در هفته جاري به دليل س��كته قلبي در 
بيمارستان بستري شده بود، دار فاني را وداع گفت  و از سوي ديگر حسين 
خواجه وندي فرنگي كار نوشهري تيم ملي جوانان چشم از جهان بست. 
خواجه وند كه هفته گذشته چند ساعتي براي انجام امور شخصي از اردو 
خارج شده بود و در راه بازگشت مقابل خانه كشتي دچار سانحه تصادف 
شده و به همين دليل در بيمارستان بستري بود، پنج شنبه جان به جان 
آفرين تسليم كرد. گروه ورزشي روزنامه جوان اين مصيبت را به بازماندگان 

آن مرحوم تسليت عرض مي كند. 

اقدامات AFC براي مبارزه با تباني در فوتبال
 كنفدراسيون فوتبال اقدامات جديدي را براي مبارزه با تباني آغاز كرده 
است. AFC در راستاي مبارزه با تباني در فوتبال آسيا از كشورهاي عضو 
خواسته تا يك نماينده را به عنوان مأمور پاك سازي و شفاف سازي درزمينه 
تباني به اين كنفدراسيون معرفي كنند. اين افسر پس از آموزش هاي لازم 
از سوي AFC مسئول حفاظت از سلامت بازي ها مي شود. همچنين قرار 
است پليس بين الملل نيز در اين زمينه با AFC همكاري داشته باشد. 
كنفدراسيون فوتبال آسيا همچنين كتابچه جديدي را در خصوص مبارزه 

با تباني در فوتبال تهيه و براي فدراسيون هاي عضو ارسال مي كند. 

در ذهنم قهرماني المپيك را مرور مي كنم
توقعات از واليبال بالا رفته، هم از س��وي مردم و هم از سوي مسئولان، به 
طوري كه وقتي تيم ملي واليبال ايران در دومين حضور خود در ليگ جهاني 
در مرحله نيمه نهايي شكست خورد، انتقادهاي زيادي به اين تيم و مربي آن 
شد! اما به نظر مي رسد اين توقع ها خيلي هم بيجا نيست وقتي حتي داورزني، 
رئيس فدراسيون واليبال نيز رويايش قهرماني المپيك است: »در چند سال 
گذشته ثابت كرديم كه تيم ملي واليبال متكي به يك نفر، چه مربي و چه 
بازيكن نيست. سقف آرزوهاي ما سكوي المپيك است و شك نكنيد كه من 
در ذهن خود حتي قهرماني المپيك را نيز مرور مي كنم. ما در تلاش��يم با 
كواچ به جمع چهار تيم برتر المپيك 2016 برسيم و با نوجوانان روي سكوي 
المپيك 2020 بايستيم. براي اين مهم دو برنامه پنج ساله تدوين كرديم كه 
در ابتداي اجرا انتقادهايي متوجه ما بود. حتي بعد از اينكه در دومين سال 
حضورمان در ليگ جهاني به مقام چهارم رسيديم، عده اي مي گفتند كواچ 
جام قهرماني را از ايران گرفت و اين تيم بايد قهرمان ليگ جهاني مي شد، اما 

ما در المپيك 2016 با كواچ حرف هاي زيادي براي گفتن داريم. «

سعيد احمديان
   گزارش

مرادي: در انتخابي شركت نمي كنم
 سجاد مرادي درباره آخرين وضعيت 
تمرين خود و حضور در مسابقه هاي 
انتخابي گفت: تمرين هايم را ادامه 
مي دهم و شرايط بدي ندارم اما در 
مس��ابقه هاي انتخابي كه گفته اند 
ليگ خواهد بود، شركت نمي كنم 
و هر وقت پايم خوب ش��د، مسابقه 
مي دهم و اگر نمي خواهند اعلام كنند تا اين اندازه تمرين نكنم. 
وي درباره اينكه چرا در ليگ مسابقه نمي دهد، گفت: من نمي توانم 
كفش مخصوص دووميداني را بپوشم و اگر اين كار را بكنم دوباره 

آشيل پايم دچار مشكل مي شود. 

مولايي: رقابت ميان من و بهداد است
  نايب قهرم��ان وزنه برداري جهان 
مي گوي��د ك��ه در كنار س��ليمي 
تجربه اش زياد ش��ده، اما از رقابت 

با او دست بر نمي دارد. 
بهادر مولايي با اش��اره ب��ه اينكه 
رقاب��ت اصلي بي��ن م��ن و بهداد 
سليمي اس��ت گفت: انگيزه بهداد 
خيلي زياد است و چون يك سال از مسابقات دور بوده مي خواهد 
ثابت كند همان بهداد دو، س��ه سال پيش و همچنان قوي ترين 
مرد جهان اس��ت، بنابراين كنار او وزنه زدن باعث خوشحالي و 

افزايش تجربه ام مي شود. 

مشحون: يك چاي تلخ هم دست بازيكنان ما ندادند!  
 »مقتدرانه قهرمان آسيا شديم و به 
جام جهاني رفتيم ولي حتي يك چاي 
تلخ هم دست بازيكنان ما ندادند.« اين 
صحبت رئيس فدراسيون بسكتبال 
پ��س از قهرماني در آس��يا اس��ت.  
مشحون گفت: من هيچ گونه اختلافي 
با بچيروويچ نداشته، ندارم و نخواهم 
داشت. تلاش ما اين اس��ت كه از بهترين هاي دنيا در رأس تيم هاي 
خود استفاده كنيم و بچيروويچ يكي از همان مربيان است. آرزو دارم 
كه مربيان ايراني رفتارهاي بچيروويچ را نه يك بار، بلكه چندين بار 

ببينند. او مربي با شهامتي است و من از اين بايت خوشحالم. 

مشعل بازي هاي آس��يايي در حالي از 18 مرداد در 
دهلي نو روش��ن خواهد ش��د كه هفدهمين دوره 
بازي هاي آسيايي از 28 شهريور به ميزباني اينچئون 
كره جنوب��ي آغاز مي ش��ود. ميزبان اي��ن رقابت ها 
سال 2007 مشخص و ش��هر اينچئون كره جنوبي 
با 32 رأي به عنوان ميزبان انتخاب ش��د. بازي هاي 
آس��يايي اين دوره در 36 رش��ته ورزش��ي بر گزار 
خواهد شد و شامل 28 ورزش المپيكي كه در برنامه 
المپي��ك 2016 ريودوژانيرو قرار دارن��د به همراه 
هشت رشته ديگر؛ بيسبال مردان و زنان، بولينگ، 
كريكت، كبدي، كاراته، س��پك تاكرا، اس��كواش و 
ووشو مي شود. به اين ترتيب ش��ش رشته ورزشي 
اسكيت، ورزش هاي صفحه اي )شطرنج، شيانگ چي 
و ويچي(، بيليارد، دراگون بوت و رقص ورزشي كه 

در بازي هاي آسيايي قبلي بر گزار شدند، از فهرست 
مسابقات حذف شده اند. رشته هاي تير و كمان رشته 
كامپاند، جودو تيمي و سه گانه مختلط امدادي هم 
براي نخس��تين بار در اين دوره بازي هاي آسيايي 
بر گزار مي شوند. اين سومين بار است كه كره جنوبي 
ميزباني اين مسابقات را بر عهده دارد. اين مسابقات 
در سال 1986 در سئول و در سال 2002 در بوسان 
برگزار ش��د. مقامات برگزاري اعلام كرده اند در اين 
بازي ها 40 سالن مسابقه و 56 سالن تمرين موجود 
خواهد بود. طب��ق برنامه ريزي ص��ورت گرفته، در 
بازي هاي آسيايي 2014 با 437 مسابقه در مجموع 

439 مدال طلا توزيع خواهد شد. 
   آغاز كار فوتبال و واترپلو زودتر از افتتاحيه

همان طور كه اشاره ش��د اين بازي ها در حالي از 29 

شهريور رس��ماً شروع مي ش��ود كه فوتبال و واترپلو 
چند روز زودتر كارش��ان را آغاز مي كنند. مسابقات 
فوتبال از 23 ش��هريور و واترپلو از 27 ش��هريور آغاز 
مي شود. تاكنون حضور كاروان ايران در اين بازي ها 
نيز در    18 رش��ته قطعي شده اس��ت. تيم ملي اميد 
كشورمان با س��رمربيگري وينگادا در اين مسابقات 

شركت مي كند. 
   نماد بازي ها

»بارامه«، »كومورو« و »ويچوان« س��ه شير دريايي 

هس��تند كه به عنوان نماد بازي هاي آسيايي 2014 
انتخاب ش��ده اند. اين س��ه باد، رقص و نور نام دارند. 
انتخاب اين نماد با اين اسامي به دليل تطابق با ورزشگاه 
اصلي شهر اينچئون صورت گرفته كه بيشتر رقابت ها 
را ميزباني خواهد كرد. كميته  برگزاري اميدوار است 
انتخاب اين نماد كه يكي از گونه هاي كمياب جانوري 
در سواحل بين دو كش��ور كره جنوبي و كره شمالي 
است، به گسترش روابط بين دو كره و برقراري صلح و 

آشتي بين دو كشور كمك كند. 

 وحيد صابري
    منهاي فوتبال

مشعل بازي هاي آسيايي 18 مرداد روشن مي شود
بازي هاي آسيايي 2014 - اينچئون 


